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PROTOKÓŁ Nr  LI/2017 

z LI Sesji VII Kadencji Rady Miasta Szczecinek, odb ytej w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek  

w dniu 27 listopada 2017 roku 

 
Ustawowy skład Rady Miasta : 21 radnych. Obecnych: 20 radnych, według załączonej listy obecności. 

Nieobecny radny:  Andrzej Grobelny.  

 
Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przywitała zebranych stwierdzając wymagane kworum, tj. 20 radnych i o godz. 9:00 otworzyła sesję,   

− przedstawiła porządek obrad:     

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 16.10.2017r. 

3. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta Szczecinek na 2017 rok. 

4. Uchwała w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta Szczecinek konsultacji społecznych w sprawie 

Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2018 rok. 

5. Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Szczecinek. 

6. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.  

7. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Miasta Szczecinek oraz zwolnienia  

z obowiązku jej zbycia w drodze przetargu. 

8. Uchwała w sprawie wydzierżawienia na czas oznaczony nieruchomości stanowiących własność Miasta 

Szczecinek. 

9. Uchwała w sprawie zmiany programu zdrowotnego: „Dofinansowanie do leczenia niepłodności metodą 

zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Szczecinek na lata 2017-2019”; 

10. Uchwała w sprawie programu współpracy Miasta Szczecinek z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2018. 

11. Uchwała w sprawie zgłoszenia udziału Rady Miasta Szczecinek jako reprezentanta interesu Miasta 

Szczecinek w śledztwie o sygn. akt PO I Ds.2016 prowadzonym przez Prokuraturę Okręgową w Koszalinie. 

12. Informacja Burmistrza Miasta w sprawie wyznaczenia podmiotów, w których w 2018r. będzie przez 

skazanych wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

13. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 

14. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Szczecinek.  

15. Zapytania radnych. 

16.  Zamknięcie sesji. 

 

Ad.2. Przyj ęcie protokołu z sesji Rady Miasta Szczecinek  z dnia 16.10.2017r .  Uwag nie zgłoszono.  

W głosowaniu jawnym Rada Miasta przyjęła w/w protokół z sesji jednogłośnie 20 głosami „za”.  
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Ad.3.  

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 5 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  

i 0 głosach „przeciw”. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  17 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciw” 

podjęła uchwałę: 

Nr L/426/2017 

w sprawie dokonania zmian w bud żecie miasta Szczecinek na 2017 rok. 

Ad.4. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały negatywnie, 

− 4 głosy były przeciwko uchwale a tylko 3 głosy za jej pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− w imieniu Klubu Radnych Razem dla Szczecinka zgłosił autopoprawkę dotycząca podstawy prawnej  

w treści uchwały poprzez uaktualnienie Dziennika Ustaw, obecnie powinno być: Dz. U. z 2017r.  

poz. 1875; poza tym w paragrafie 1 ust.2 powinna być kwota 1 milion złotych; a w załączniku nr 2 rok 

2015 zastąpiony rokiem 2018 oraz Dz. U. z 2016r. poz.922; w załączniku nr 3 również Dz. U. z 2016r. 

poz.922. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji, w której skład wchodzi 3 radnych opozycji, 

− dlaczego poprawki nie zostały przez opozycję zgłoszone na posiedzeniu Komisji ? 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− ponieważ zgłaszane są teraz, 

− Platforma Obywatelska ma większość w Radzie Miasta i większość we wszystkich Komisjach, ale 

również zdarza się radnym PO zgłaszać poprawki do projektów uchwał dopiero na sesjach, 

− opozycja ma również do tego prawo. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− opinię Pana mecenasa Czesława Podkowiaka opozycja uzyskała wcześniej,  

− uważa, że nie tak powinno wyglądać procedowanie nad projektem uchwały. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− to zdarza się również Platformie Obywatelskiej, opozycja może postąpić podobnie. 

 

Marcin Kaszewski radny: 

− Platforma Obywatelska spodziewała się tych poprawek, gdyby jednak zostały zgłoszone na Komisji, to 

PO mogłaby się do nich odnieść wcześniej. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− stanowisko Klubu Radnych RdS zostało przedstawione, wiadomo, że PO będzie przeciw tak jak na 

Komisji, budżet obywatelski jest idealnym sposobem budowania społeczeństwa obywatelskiego, 

− to niewielka część budżetu Miasta Szczecinek, 

− inicjatywa jest oddolna, już w ubiegłym roku było o niej głośno w mediach społecznościowych, 

− budżet obywatelski jest doskonałym pomysłem aktywowania mieszkańców. 

 

Marcin Kaszewski radny: 

− dyskusja na temat projektu uchwały rozpoczęła się już na posiedzeniu Komisji, 

− to identyczny projekt, jaki opozycja złożyła rok temu, jest do niej opinia prawna Pana mecenasa 

Czesława Podkowiaka, 

− uważa, że projekt uchwały dotyczącej budżetu obywatelskiego został zgłoszony dlatego, że opcja 

rządząca krajem planuje wprowadzenie tego w przyszłości, jako obowiązku, 

− uważa, że funkcjonujące w Szczecinku Rady Osiedli są najlepszą formą aktywności mieszkańców, Rady 

Osiedli dysponują swoim budżetem, w ramach którego mogą zgłaszać swoje propozycje, 

− to nic innego jak budżet obywatelski, tylko inaczej nazwany, 

− poza tym radni Rady Miasta otrzymują od mieszkańców poszczególnych okręgów wyborczych postulaty, 

które są analizowane i ewentualnie przedstawiane Burmistrzowi i Radzie Miasta, 

− po podsumowaniu kosztów zadań inwestycyjnych na 2018r. wynikających z postulatów mieszkańców 

daje to kwotę przeszło 1,8 mln zł, budżet obywatelski w formie proponowanej przez opozycję dałby tylko 

1 mln zł, wnosi o odrzucenie poprawek zgłoszonych przez radnego Jacka Pawłowicza. 

 

Roman Matuszak radny: 

− wnosi o przegłosowanie propozycji poprawek zgłoszonych przez radnego Jacka Pawłowicza, 

− to, co mówi o Radach Osiedli radny Marcin Kaszewski to racja, ale Rady Osiedli nie wykluczają 

możliwości budżetu obywatelskiego. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zwróciła się z pytaniem do Pana mecenasa Czesława Podkowiaka, czy głosowanie nad poprawkami ma 

się odbyć teraz, czy po zakończeniu dyskusji nad projektem uchwały ? 
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Czesław Podkowiak mecenas: 

− czy radny Marcin Kaszewski wnosi o odrzucenie w całości zgłoszonych przed chwilą poprawek, jeśli tak, 

to najpierw powinno odbyć się głosowanie w tej kwestii, 

− jeśli radny Roman Matuszak chce zakończenia dyskusji nad projektem uchwały, to teraz powinno odbyć 

się  głosowanie nad poprawkami, ponieważ w trakcie dyskusji mogłyby zostać zgłoszone inne poprawki, 

− w pierwszej kolejności powinny być głosowane wnioski najdalej idące. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zapytała, radny Marcin Kaszewski zgłasza wniosek o odrzucenie poprawek w całości ? radny potwierdził, 

że tak;  

− zapytała, czy radny Roman Matuszak zgłasza wniosek formalny o zamknięcie dyskusji  nad projektem 

uchwały ? 

 

Roman Matuszak radny: 

− zgadza się z sugestią Pana mecenasa Czesława Podkowiaka i składa wniosek o zakończenie dyskusji. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− najpierw odbędzie się głosowanie nad wnioskiem radnego Marcina Kaszewskiego o odrzucenie w całości 

zgłoszonych poprawek. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− czy radnemu chodzi o odrzucenie autopoprawek, czy odrzucenie projektu uchwały? 

 

Marcin Kaszewski radny: 

− o odrzucenie wszystkich autopoprawek. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przystąpiła do głosowania nad wnioskiem o odrzucenie autopoprawek. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− zwrócił uwagę, że głosowanie będzie dotyczyło tylko dotychczas zgłoszonych autopoprawek, 

− jeśli radni w następnej kolejności przegłosują, że dyskusja nad projektem uchwały ma się toczyć dalej, to 

będzie można zgłaszać nowe poprawki albo powtórzyć wniosek o wprowadzenie wcześniej zgłoszonych 

autopoprawek. 

 

Zdzisław Miechowiecki radny: 

− stwierdził, że jest trochę zdezorientowany i nie jest pewny, nad czym będzie głosowanie? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wyjaśniła, że najpierw odbędzie się głosowanie nad wnioskiem radnego Marcina Kaszewskiego  

o odrzucenie wszystkich autopoprawek zgłoszonych przez radnego Jacka Pawłowicza. 
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W głosowaniu jawnym Rada Miasta 8 głosami „za” odrzuceniem autopoprawek, przy 4 głosach „przeciw” ich 

odrzuceniu i 8 głosach „wstrzymujących się” odrzuciła w/w autopoprawki. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− teraz należy przystąpić do wniosku radnego Romana Matuszaka o zakończenie dyskusji nad projektem 

uchwały, czy radny ten wniosek podtrzymuje? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zapytała radnego, czy podtrzymuje swój wniosek o zakończenie dyskusji ? 

 

Roman Matuszak radny: 

− cofa swój wniosek i wnosi o kontynuowanie dyskusji. 

 

Marcin Bedka radny: 

− dyskusja nad projektem uchwały dotyczącej budżetu obywatelskiego zaczęła się do tego, że 

Przewodnicząca Rady Miasta miała zastrzeżenia, iż poprawki nie zostały zgłoszone na posiedzeniu 

Komisji, 

− nie dawno miało być na sesji głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zamiany nieruchomości,  

− na posiedzeniu Komisji w tamtej sprawie było większość radnych z PO i był Burmistrz Miasta, ale dopiero 

na sesji projekt uchwały został wycofany z porządku obrad, 

− uważa, że zgłoszenie dopiero na sesji autopoprawek przez RdS było tak samo zgodne z prawem, jak 

wycofanie projektu uchwały z porządku obrad przez PO, 

− stanowisko Przewodniczącej Rady Miasta wobec wniosku RdS to zatem czysta hipokryzja, 

− uważa, że powołanie się przez radnego Marcina Kaszewskiego na projekt budżetu Miasta na 2018r.  

i kwotę 1,8 mln zł nie ma związku z projektem uchwały dotyczącej budżetu obywatelskiego, 

− teraz mieszkańcy mogą liczyć na inwestycje będące realizacją ich postulatów tylko, jeśli grupa rządząca 

Miastem będzie miała taką wolę, przykładem jest budowa ronda na wniosek radnego z PO, 

− budżet obywatelski daje szansę ludziom, którzy nie mają swoich reprezentantów w Radzie Miasta, 

− to co robią Rady Osiedla i budżet obywatelski, to dwie różne kwestie, 

− Rada Osiedla wybierana jest podobnie jak Rada Miasta, budżet obywatelski jest ewidentnym przykładem 

inicjatywy obywatelskiej. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− jej uwagi dotyczyły trybu procedowania nad zaproponowanym projektem uchwały, 

− uważa, że autopoprawki powinny być omówione na Komisji, 

− wszyscy radni mają możliwość zgłaszania Burmistrzowi propozycji do projektu budżetu na kolejny rok, 

− czy ktoś z radnych opozycji taką  propozycję Burmistrzowi składał ? 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− oczywiście, i to wiele, za każdym razem propozycje były odrzucane. 
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Marcin Kaszewski radny: 

− zaskoczony jest atakiem radnego Marcina Bedki na jego osobę, 

− gdy był radnym Rady Osiedla kilka lat temu, były postulaty i wnioski mieszkańców o budowę ronda, i to 

dzięki tym postulatom powstało rondo, 

− od autorów projektu omawianej uchwały chce usłyszeć odpowiedź, o co chodzi w zapisie paragrafu 12 

pkt 1 i 2  - w kwestii obliczania wyników konsultacji ? 

 

Jacek Pwłowicz radny: 

− chodzi o to, aby konsultacje społeczne zostały przeprowadzone z co najmniej 10% poparciem. 

 

Marcin Kaszewski radny: 

− 10% dla każdego projektu ? 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− zaraz zostanie to skorygowane przy zgłoszeniu nowej autopoprawki w tej kwestii,  

− podziękował radnemu Marcinowi Kaszewskiemu za tę uwagę. 

 

Marcin Kaszewski radny: 

− ten projekt uchwały to kopia projektu z poprzedniego roku, opozycja nie ma żadnych nowych propozycji, 

− radny Andrzej Grobelny obiecał w ubiegłym roku,  że zaproponuje powrót do dyskusji nad budżetem 

obywatelskim przed przygotowaniem budżetu na 2018r., 

− teraz radni opozycji chcą zrzucić winę na PO, ale to nie wina PO. 

 

Renata Rak radna: 

− jest zwolenniczką inicjatyw oddolnych obywateli, współdziała z Radą Osiedla, ta współpraca może 

przynosić wymierne efekty, 

− zdaje sobie sprawę, że Rad Osiedli jest mniej, niż rejonów Szczecinka, ale mieszkańcy mają możliwość 

postulowania i zgłaszania swoich inicjatyw, przykładem jest centralny plac zabaw zgłoszony na spotkaniu 

Klubu Radnych, który znalazł się w projekcie budżetu Miasta na 2018r., 

− ważne jest otwarcie na inicjatywy mieszkańców, którzy mogą je zgłaszać za pośrednictwem radnych. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− potwierdza to, co powiedział radny Marcin Kaszewski, Szczecinek dużo lepiej niż inne miasta realizuje 

inicjatywy obywatelskie, Szczecinek podzielony jest na jednomandatowe okręgi wyborcze, co daje 

ludziom możliwość zgłaszania swoich inicjatyw poprzez swoich radnych, 

− to szczyt hipokryzji radnych RdS, jako zwolennicy PiS, który chce likwidacji JOW, to opcja rządowa, którą 

popiera RdS chce likwidacji JOW, nie jest prawdą, co powiedział radny Marcin Bedka odnośnie prac nad 

uchwałą w sprawie zamiany nieruchomości, nie mógł tego zgłosić na posiedzeniu Komisji, ponieważ go 

na tym posiedzeniu nie było, nie jest tez prawdą, że opozycja zgłaszała postulaty albo radny nie rozumie 

co mówi. 
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Jacek Pawłowicz radny: 

− poprosił Przewodniczącą Rady Miasta o zwrócenie uwagi Burmistrzowi. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− poprosiła radnego, żeby nie pouczał jej, jak ma prowadzić sesję. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− poprosił o wyłączenie mikrofonu radnemu Jackowi Pawłowiczowi, który próbował zabrać głos poza 

kolejnością, opozycja nie wykazuje chęci spotykania się z Burmistrzem i nigdy nie zgłaszała postulatów, 

które miałyby szansę uwzględnienia ich w trakcie prac nad projektem budżetu na kolejny rok, 

− na spotkaniu z radnymi przedstawił kwoty do dyspozycji Rady Miasta w projekcie budżetu, okazało się, 

że radni mają szereg postulatów uzyskanych od mieszkańców, okazało się, że pierwotna kwota 1,2 mln 

zł jest na realizację tych pomysłów za mała, i dlatego została zwiększona do kwoty 1,8 mln zł, 

− prawie każdy radny zgłosił jakiś pomysł, te które można było wprowadzić do budżetu zostały 

uwzględnione, poza takimi, na które Miasto nie ma wpływu, dzięki bardzo licznym kontaktom radnych z 

mieszkańcami wiele inicjatyw mieszkańców będzie realizowanych,  

− radni RdS wprowadzają w błąd mówiąc, że większość mieszkańców chce budżetu obywatelskiego,  

− niektórzy radni często wyjeżdżają i większość czasu nie ma ich w Szczecinku. 

 

Marcin Bedka radny: 

− jako radny obecnej kadencji nie przypomina sobie, żeby Burmistrz wziął pod uwagę jakąś propozycję 

opozycji, jeżeli Burmistrz dba o obywateli, to powinien zwrócić się do wszystkich mieszkańców,  

a nie tylko do tych ze swojej opcji politycznej, nie przypomina sobie, żeby Burmistrz zwracał się w tej 

kwestii do radnych opozycji, ani żeby proponował radnym opozycji spotkanie w sprawie projektu budżetu 

Miasta, Burmistrz spotyka się nie z radnymi, ale ze „swoimi” radnymi, ze swojej opcji politycznej, 

− hasła Burmistrza już nie dziwią, nie prawdą jest, że RdS jest za zlikwidowaniem JOW, i że są za PiS, 

− niech Burmistrz wskaże, kto z radnych opozycji jest członkiem PiS ? to będzie to samo, co sugeruje 

Burmistrz co powiedziała radna Renata Rak żona Wiceburmistrza i radny Marcin Kaszewski, 

− czy radna Renata Rak nie jest z PO ? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zwróciła uwagę, że radna Renata Rak na sesji nie występuje w charakterze żony Wiceburmistrza, tylko 

jako radna. 

 

Marcin Bedka radny: 

− a więc dobrze, niech będzie radna Renata Rak i radny Marcin Kaszewski, 

− powołał się na poprzednie zebrania Rady Osiedla, w których uczestniczył razem z ówczesną radną Rady 

Miasta szczecinek i nie przypomina sobie, żeby na te spotkania przychodziła wtedy radna Renata Rak, 

− zapytał, czy radna Renata Rak, która twierdzi, że nie jest członkiem PO, przychodzi na spotkania Klubu 

Radnych PO ? 

 



 8

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− odebrała radnemu głos ze względu na brak związku wypowiedzi z tematem obrad. 

 

Renata Rak radna: 

− potwierdziła, że przychodzi na spotkania Klubu Radnych PO ponieważ jest sympatykiem tej formacji, ale 

jest z Komitetu Wyborczego „Łączy nas Miasto”. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− z wielkim zainteresowaniem słucha uwag radnego, myślał, że „spadnie z krzesła”, 

− prosi o spojrzenie na charakter prac nad projektem ustaw o Krajowej radzie Sądownictwa i Sądzie 

Najwyższym konsultowane przez prezesa Jarosława Kaczyńskiego z Prezydentem RP, 

− radny mówi, że nie ma związku z PiS, niech radny spyta kolegi siedzącego obok, w jaki sposób został 

wiceprezesem w Połczynie Zdroju. 

 

Marcin Bedka radny: 

− poprosił o zwrócenie uwagi Burmistrzowi. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przypomniała, że już kilka razy zwracała radnemu Marcinowi Bedce uwagę, żeby nie przerywał 

wypowiedzi Burmistrza. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− zapytał, jaki konkurs wygrał Pan Jacek Pawłowicz ? w jaki sposób przeszedł ten konkurs, czy to było 

przejrzyste ? pytał o to wielokrotnie, nie usłyszał też odpowiedzi ile zarabia radny Jacek Pawłowicz? 

 

Marcin Bedka radny: 

− po raz kolejny prosi o zwrócenie uwagi Burmistrzowi. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− a ona prosiła radnego o nieprzerywanie wypowiedzi Burmistrza. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz: 

− radny dostał pracę „po poważaniu” dzięki poparciu posłów PiS, dostał pracę, której inaczej by  

nie otrzymał, został „wyciągnięty jak królik z kapelusza” pomimo, że nie ma do tego żadnych 

predyspozycji, RdS jest powiązane z  PiS, niech radni RdS nie udają ludzi apolitycznych, ponieważ są 

przybudówką PiS. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− nie ma zamiaru tłumaczyć się, wbrew temu co mówi Burmistrz ma doświadczenie i wykształcenie 

odpowiednie do pracy na tym stanowisku. 
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Paweł Kwak radny: 

− odnośnie tematu budżetu obywatelskiego powołał się na pismo Spółdzielni Mieszkaniowej do Burmistrza 

w sprawie placu zabaw, na 12 możliwych Rad Osiedli w Szczecinku jest tylko 5 aktywnych, siedmiu rad 

nie ma, Spółdzielnia otrzymała od Burmistrza odpowiedź, że tam gdzie nie ma Rad Osiedli, nie będą 

realizowane inicjatywy, jako radny zgłosił się z tą kwestią do Burmistrza i też nic to nie dało, obecnie są 

JOW, jak to się ma do zapewnień Burmistrza, że każdy radny może zgłaszać postulaty ? 

 

Marcin Bedka radny: 

− zaczął bić brawo. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wymaga od radnego Marcina Bedki zachowania licującego z powagą obrad. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− gdyby radny Paweł Kwak przyszedł do niego z tym pomysłem, to nie można wykluczyć, że zostałby on 

uwzględniony, ale radny u Burmistrza nie był,może postanowiono by dofinansować plac zabaw, gdyby 

radny zgłosił się do Burmistrza do końca października, ale opozycja tego nie zgłosiła w tym czasie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− to już trzeci rok kadencji Rady Miasta, każdy radny powinien wiedzieć, jak przebiegają prace nad 

budżetem. 

 

Marek Ogrodzi ński radny: 

− to co się teraz dzieje na sesji Rady Miasta to żenada, wielki szacunek dla radnych Romana Matuszaka  

i Janusza Rautszko, którzy są radnymi wiele lat, to co robią pozostali radni opozycji to oburzające, 

wielokrotnie prosił o merytoryczną dyskusję, a za każdym razem jest atak personalny i żenujący poziom 

dyskusji,  

− nawiązując do budżetu obywatelskiego, to inicjatywa która powstała niestety na kolanie na zasadzie 

„kopiuj wklej”, budżet obywatelski to rzecz, która naprawdę wymaga ogromnej pracy, 

− ma przed sobą otwarty budżet obywatelski w Policach, gdzie Burmistrz Polic w dniu 7 marca 2017r. 

zarządzeniem przedstawił go do konsultacji, jak zatem wiele czasu potrzeba na to, aby powstał budżet 

obywatelski, to dobra inicjatywa, ale wymaga czasu i poświęcenia, 

− kolejna sprawa – jeżeli Komisja pracuje nad dokumentami, w których są luki prawne, gdzie więc jest 

prawidłowa wersja, czy ta omawiana na Komisji, czy przedstawiona teraz, gdy zgłaszane są 

autopoprawki ? nikt nie ma wątpliwości, że inicjatywy obywatelskie oddolne są słuszne, ale wersja 

opozycji jest nie do przyjęcia. 

 

Marcin Bedka radny: 

− odnośnie wypowiedzi radnego Marka Ogrodzińskiego zapytał, dlaczego zostało wydane zarządzenie  

w Policach, poprosił o sprawdzenie, kiedy została podjęta tam uchwała w sprawie budżetu 

obywatelskiego ? 
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− gdyby teraz Rada Miasta Szczecinek podjęła uchwałę proponowaną uchwałę, to w 2018r. mogłaby 

ruszyć procedura związana z budżetem obywatelskim, podał przykłady miast, gdzie uczyniono podobnie, 

− odnośnie uwag co do poziomu dyskusji przez pomyłkę mógł użyć np. słowa „se”, ale ludzie, którzy go 

wybrali chyba to akceptują, w tej Radzie Miasta radni opozycji są przedstawicielami wyborców PiS, ale 

nie reprezentują PiS, radny też nie jest członkiem PiS, opozycja ciągle słyszy, że albo nie ten termin albo 

nie to, podał przykłady, na usługach PO jest radca prawny, który podtrzymuje uwagi PO a nie opozycji. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zwróciła radnemu uwagę, że mija czas jego wypowiedzi. 

 

Marcin Bedka radny: 

− opozycja zapozna mieszkańców z pismem Burmistrza do Spółdzielni, żeby zobaczyli jakie faktycznie 

zdanie ma Burmistrz. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− radny po raz kolejny obraża Pana mecenasa Czesława Podkowiaka, opozycja składając projekt uchwały 

sama prosiła o opinię mecenasa, otrzymała wcześniej tę opinię, ale na posiedzeniu Komisji z niej  

nie skorzystała. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− czuje się urażony słowami radnego Marcina Bedki, poza tym jest adwokatem, wcześniej był radcą 

prawnym, ale oba zawody uważa za odpowiedzialne, nie jest ani dla radnych PO, ani dla opozycji, 

obowiązkiem jego od wielu lat jest obsługa organu wykonawczego i Rady Miasta Szczecinek, 

− drzwi do niego są zawsze otwarte dla wszystkich radnych, SLD czasami przychodziło, RdS  

nie przychodzi, ale nie czuje za to urazu, radny Marcin Bedka wielokrotnie przekracza granice w 

stosunku do jego osoby, ale opozycja ani razu się z nim nie spotkała, 

− jest na usługach wszystkich radnych, ale nie od doradzania radnym , jak sformułować ich pomysły, 

− każdy prawnik może zgłosić zastrzeżenia do jego opinii, które są jasne, nie jest politykiem, dokonał 

wyboru i nie angażuje się w politykę, apeluje do opozycji o przedstawienie kontr-opinii, jeśli radni opozycji 

się z nim nie zgadzają, mogą wystąpić do organu nadzoru,  

− jego uwagi odnoszą się do konkretnego projektu uchwały, a nie do tego jak osiągnąć cel, który sobie 

założyli radni, w jego ocenie radny Marcin Bedka nie ma racji. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− po raz kolejny doszło ze strony radnego Marcina Bedki do ataków na Pana mecenasa,  

− jako Przewodnicząca Rady Miasta przeprasza za to Pana mecenasa Czesława Podkowiaka. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− radny Marcin Bedka po raz kolejny mówi rzeczy, które nie mają nic wspólnego z logiką, 

− budżet obywatelski jest głosowany przez mieszkańców, wygrywa ten projekt, gdzie jest większość 

mieszkańców, przykładem jest Osiedle Zachód, gdzie jest realizowanych dużo pomysłów, 
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− na pewno jedynym wybranym pomysłem  nie byłby wskazywany przez radnego Pawła Kwaka osiedlowy 

plac zabaw, to nie jest tak, że jak będzie budżet obywatelski, to np. radni z PO nie mogliby go 

zdominować, to zależy od zaangażowania wielu osób. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− Burmistrz dał sygnał radnym, żeby zgłosić wniosek o koniec dyskusji, mówi się, że ten projekt został 

zgłoszony zbyt późno, podał przykład, gdzie pieniądze z budżetu Miasta Szczecinek przekazywane były 

bez uchwały, a teraz wmawia się opozycji, że za późno zgłosiła projektu uchwały, czego Platforma 

Obywatelska się boi ? czemu boi się budżetu obywatelskiego ? to nie musi być jeden pomysł, mogą być 

np. trzy pomysły, radny Paweł Kwak od 2 lat walczy o osiedlowy plac zabaw,  

− sam walczy od lat o siłownię na powietrzu na terenie Świątek, dlaczego PO jest przeciwko budżetowi 

obywatelskiemu ? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− na Świątkach jest już siłownia na powietrzu. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− na Świątkach jest już jedna siłownia, radni PO są konsekwentni wobec budżetu obywatelskiego, co by się 

stało, gdyby pod koniec kadencji radni PO poparli budżet obywatelski, opozycja powiedziałaby,  że to 

kiełbasa wyborcza, jak PO nie popiera wniosku to opozycja mówi, że PO boi się ludzi, ale ludzie wiedzą 

co się dzieje w Szczecinku. 

 

Marcin Kaszewski radny: 

− czy radny Jacek Pawłowicz ma jaszcze jakieś argumenty, chyba nie, 

− składa wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− głosuje przeciw zamykaniu dyskusji. 

 

Marcine Bedka radny: 

− chce kontynuacji dyskusji, aby móc zgłosić poprawki, które zauważył wcześniej radny Marcin Kaszewski, 

− reakcja PO na sygnał Burmistrza jest natychmiastowa. 

 

Jerzy Kania radny: 

− jest za zakończeniem dyskusji. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przystąpiła do głosowania nad wnioskiem o zakończenie dyskusji. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 14 głosami „za” wnioskiem, przy 2 głosach „przeciw”  wnioskowi i 4 głosach 

„wstrzymujących się” postanowiła zakończyć dyskusję nad projektem uchwały. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  oddała następującą ilość głosów: za podjęciem uchwały 4 głosy, przeciwko 

podjęciu uchwały 15 głosów, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− stwierdziła, że uchwała nie została podjęta. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zaczął bić brawo. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zwróciła uwagę, że radny nie jest w cyrku. 

 

Marcin Kaszewski radny: 

− poprosił o przerwę w obradach. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− o godz.10:30 ogłosiła przerwę w obradach do godz. 10:40. 

 

Obrady zostały wznowione po przerwie o godz.10:40. Obecnych 20 radnych 

 

Ad.5. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marek Ogrodzi ński Przewodnicz ący Komisji Ochrony Środowiska: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie,  Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr L/427/2017   

w sprawie regulaminu utrzymania czysto ści i porz ądku na terenie Miasta Szczecinek. 

Ad.6. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 
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Marek Ogrodzi ński Przewodnicz ący Komisji Ochrony Środowiska: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie,  Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 20 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr L/428/2017   
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od wła ścicieli nieruchomo ści, na których zamieszkuj ą mieszka ńcy i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczon ą przez wła ściciela nieruchomo ści opłat ę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Ad.7. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta jednogłośnie 20 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr L/429/2017   

w sprawie zbycia nieruchomo ści stanowi ącej własno ść Miasta Szczecinek oraz zwolnienia z obowi ązku 

jej zbycia w drodze przetargu. 

Ad.8. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie,   

− Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie 5 glosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach 

„przeciw”. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta 17 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” i 2 głosach „przeciw” 

podjęła uchwałę: 

Nr L/430/2017   

w sprawie wydzier żawienia na czas oznaczony nieruchomo ści stanowi ących własno ść  

Miasta Szczecinek. 



 14

Ad.9. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Grażyna Kuszmar Przewodnicz ąca Komisji Problemów Społecznych: 

− omówiła projekt uchwały i jej uzasadnienie,   

− Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie 4 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta 14 głosami „za”,  przy 5 głosach „przeciw” i 1  głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę: 

Nr L/431/2017   

w sprawie zmiany programu zdrowotnego: „Dofinansowa nie do leczenia niepłodno ści metod ą 

zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszka ńców Miasta Szczecinek na lata 2017-2019”. 

Ad.10. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Grażyna Kuszmar Przewodnicz ąca Komisji Problemów Społecznych: 

− omówiła projekt uchwały i jej uzasadnienie,  Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania na uchwałą. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr L/432/2017   

w sprawie programu współpracy Miasta Szczecinek z o rganizacjami pozarz ądowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwiet nia 2003 roku o działalno ści po żytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2018. 

Ad.11. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− omówiła projekt uchwały i jej uzasadnienie,  Komisja zaopiniowała uchwałę negatywnie, 

− 4 głosy były za negatywnym zaopiniowaniem projektu uchwały i tylko 1 głos za zaopiniowaniem 

pozytywnym. 
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Jacek Pawłowicz radny: 

− Klub Radnych Razem dla Szczecinka złożył projekt uchwały w związku z tym, że Rada Miasta otrzymała 

pismo z Prokuratury Okręgowej w Koszalinie, zawierające informację, że jest prowadzone śledztwo  

w sprawie szkody w mieniu Miasta Szczecinek oraz działania władz Miasta na jego szkodę, i że Rada 

Miasta może zgłosić w tym śledztwie swój udział jako reprezentanta interesu Miasta, 

− Klub Radnych Razem dla Szczecinka jest przekonany, że Rada Miasta i wszyscy radni powinni się 

poczuwać do tego, żeby zgłosić akces Rady Miasta do udziału w tym śledztwie, 

− radni zostali wybrani przez mieszkańców i powinni działać dla dobra Miasta. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− uczestniczył w posiedzeniu Komisji Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego, na którym był radny 

Roman Matuszak z opozycji, swoje stanowisko odnośnie projektu uchwały poparł orzecznictwem 

sądowym, chce sprostować informację, którą podał radny Jacek Pawłowicz, 

− w piśmie Prokuratury nie ma mowy, że „stwierdzono” działanie władz Miasta na szkodę Miasta, zacytował 

treść pisma Prokuratury Okręgowej, czym innym jest prowadzenie postępowania „w sprawie”, a czym 

innym postępowanie „przeciwko komuś”, 

− przechodząc do oceny projektu uchwały kategorycznie stwierdza, że proponowana uchwała w sposób 

oczywisty narusza prawo ponieważ w jej podstawie prawnej wskazano przepis ustawy o samorządzie 

gminnym, który nie może tu być zastosowany, oznacza to, że musi być podany konkretny przepis prawa, 

który daje Radzie Miasta uprawnienie do takiego przystąpienia do śledztwa, w rzeczywistości takiego 

przepisu prawa nie ma, art.18 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym dotyczy Przewodniczącego Rady 

Gminy, a zadaniem Przewodniczącego Rady Miasta jest wyłącznie prowadzenie obrad, 

− rola Przewodniczącej Rady Miasta obejmuje tylko czynności usługodawcze, Przewodnicząca  

nie reprezentuje Rady Miasta, próbował ustalić, czy w ostatnim czasie zmienił się stan prawny w tej 

kwestii, nie ocenia wypowiedzi Prokuratora, tylko projekt uchwały, 

− zacytował aktualne orzecznictwo, z którego wynika, że Rada Miasta nie mogła przystąpić do 

prowadzonego śledztwa, jest pewna luka prawna w omawianej kwestii, w Polsce są przypadki 

prowadzenia postępowań karnych przeciwko organom wykonawczym, kto ma w takim przypadku 

uprawnienie do reprezentowania interesu danej gminy ? – wójt, ustawodawca takich sytuacji nie 

przewidział, dlatego powołał się na orzecznictwo Sądu Najwyższego, którego fragmenty zacytował, 

− uważa, że ta uchwała nie może zostać podjęta, ponieważ naruszałaby prawo. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− faktycznie w Polsce są takie przypadki, o których mówił Pan mecenas, i rzeczywiście w tym przypadku 

chodzi o śledztwo „w sprawie” a nie „przeciwko” komuś, 

− jednak orzeczenia zacytowane przez pana mecenas nie dotyczą omawianego przypadku ani projektu 

proponowanej uchwały, tamte dotyczyły zgłoszenia Przewodniczących Rady Miasta jako reprezentanta,  

a tu chodzi o zgłoszenie Rady Miasta jako reprezentanta interesu Miasta, 

− dziwi się, ponieważ odbiera to tak, jak sugestię, że w Prokuraturze Okręgowej prokuratorzy nie znają się 

na prawie. 
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Czesław Podkowiak mecenas: 

− nie będzie oceniał wypowiedzi radnego, ponieważ swoje stanowisko wyraził w stosunku do projektu 

uchwały, a nie odnośnie pisma Prokuratora, w piśmie prokuratora chodzi o gminę, która jest 

pokrzywdzona, reprezentantem gminy nie może być w takim przypadku Przewodnicząca Rady Miasta, 

niezależnie od tego, czy jej udział w śledztwie zostanie zgłoszony czy nie, 

− odczytał całą treść pisma Prokuratury, nie podziela stanowiska Prokuratora, przekazał radnemu 

Romanowi Matuszakowi treść orzeczeń sądowych w innych sprawach, radni opozycyjni mogli się 

skontaktować z Prokuratorem w celu wyjaśnienia tej kwestii, w jego kategorycznej ocenie takiej uchwały 

nie można podjąć ponieważ nie ma takiego przepisu prawa, który by Radę Miasta do tego upoważniał,  

a Rada Miasta musi działać w granicach prawa i na podstawie prawa. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zwrócił się do Pana mecenasa Czesława Podkowiaka odnośnie wcześniej uwagi dotyczącej rzekomego 

atakowania przez niego Pana mecenasa, w rzeczywistości radny nie traktował tego jako „ataku”, 

− zapytał, czy to nie jest tak, że osobą uprawnioną i zobowiązaną do reprezentowania interesu Miasta jest 

Burmistrz ? czy podejmując uchwałę Rada Miasta może zobowiązać Burmistrza do zgłoszenia udziału  

w przedmiotowym śledztwie ? Pan mecenas prezentuje swój pogląd prawny, ale Prokurator też jest 

prawnikiem, opozycja uważa, że Rada Miasta powinna uczestniczyć w śledztwie dotyczącym szkody  

w mieniu Miasta, jeśli Wojewoda zakwestionuje taka uchwałę, będzie trzecia opinia prawna w tej kwestii. 

 

Obrady opuścił radny Janusz Rautszko. Zostało 19 radnych. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− Pan mecenas Czesław Podkowiak i większość słuchających odebrało wcześniejszą wypowiedź radnego 

Marcina Bedki jako atak na Pana mecenasa, 

− to  nie jest tak, że jest jedna opinia Prokuratora z Koszalina i jedna opinia Pana mecenasa, ponieważ to 

nie jest opinia tylko Pana mecenasa, ale liczne orzecznictwo sądowe potwierdzające jego opinię. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− zwrócił uwagę, że jego opinia dotyczy projektu uchwały, a Prokurator do projektu uchwały się nie odnosił, 

− gdy by Prokurator odnosił się wprost do projektu uchwały z pewnością potwierdziłby stanowisko 

mecenasa, projekt tej uchwały nie może zawierać wskazanej podstawy prawnej, ponieważ nie ma tu 

zastosowania, będzie się bardzo cieszył, jeśli opozycja znajdzie prawnika, który znajdzie i wskaże taki 

przepis. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− żeby Rada Miasta mogła podjąć uchwałę, musi asygnata obsługi prawnej na projekcie uchwały, ten 

projekt uchwały takiej asygnaty nie posiada, 

− przy negatywnej opinii Pana  mecenasa Czesława Podkowiaka Rada Miasta nie powinna podejmować 

uchwały, organem reprezentującym gminę jest Burmistrz a nie Rada Miasta, 
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− jest pewna luka prawna w tej kwestii, na co zwrócił uwagę Pan mecenas, ponieważ rzeczywiście  

w śledztwie poszkodowanego nie powinien reprezentować ten, przeciwko komu prowadzone jest 

śledztwo, w niniejszej sprawie śledztwo nie jest prowadzone przeciwko Burmistrzowi Miasta Szczecinek 

dlatego nie ma przeszkód, żeby to Burmistrz był reprezentantem Miasta, 

− ten projekt uchwały jest niezgodny z prawem. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− opozycja chce pilnowania budżetu Miasta, Prokurator napisał, że reprezentantem może być Burmistrz  

w jednej kwestii, i że Rada Miasta może być reprezentantem interesu Miasta w innej kwestii, 

− obsługa prawna Urzędu Miasta Szczecinek stwierdza, że uchwały nie można podjąć, swego czasu ta 

sama obsługa prawna twierdziła, że Rada Miasta nie może wygasić mandatu radnego Pana Mirosława 

Wacławskiego, i że Pan Wacławski może sprawować ten mandat, a okazało się, że jednak nie mógł, 

− oznacza to, że obsługa prawna tez może się mylić, jeśli okaże się, że uchwała jest niezgodna z prawem, 

to Wojewoda tę uchwałę uchyli, dlaczego Rada Miasta nie mogłaby brać udziału w śledztwie jako 

reprezentant interesu Miasta ? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− Prokurator nie napisał, że każdy radny może reprezentować interes Miasta, 

− zwraca uwagę, że radni opozycji po raz kolejny nawołują do łamania prawa, to nie powinno mieć miejsca. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− opozycja po raz kolejny podnosi argument dotyczący wygaszenia mandatu radnego Pana Mirosława 

Wacławskiego, ale mecenas swoją opinię w tamtej sprawie nadal podtrzymuje, 

− Pan Wacławski był reprezentowany przed Sądem przez profesora prawa, który podzielał jego 

stanowisko, jako prawnik mecenas ma prawo prezentować swoje poglądy i opinie, a w aktualnie 

omawianej sprawie nie najmniejszych wątpliwości, że projekt uchwały jest niezgodny z prawem. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− Naczelny Sąd Administracyjny wydał wówczas wyrok niekorzystny dla Pana Mirosława Wacławskiego, 

ale kilka tygodni później NSA w innym składzie orzekającym wydał wyrok w innej ale podobnej sprawie, 

który byłby na korzyść Pana Wacławskiego, poza tym radni opozycji w projekcie uchwały powołują się na 

śledztwo, którego już chyba nie ma, zapytał Pana mecenasa Czesława Podkowiaka czy coś wie na ten 

temat ? 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− poinformował, że to  śledztwo zostało zakończone wniesieniem aktu oskarżenia przeciwko Panu 

Adamowi W. 

 

 Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− jak  można się przyłączyć do śledztwa, które się zakończyło ? 
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Jacek Pawłowicz radny: 

− tego oficjalnie nie wiadomo i  nie ma tego potwierdzonego na piśmie, 

− czy to oznacza, że Prokuratura Okręgowa namawia Radę Miasta Szczecinek do złamania prawa ? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− prokurator nie oceniał projektu uchwały. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− to radny Jacek Pawłowicz jest inicjatorem proponowanej uchwały i to do radnego należy sprawdzenie, 

czy informacja o śledztwie jest jeszcze aktualna. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− to, że Burmistrz mówi, że śledztwo zostało zakończone to nic nie znaczy bez potwierdzenia tej informacji 

na piśmie. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− nie powiedział, że śledztwo jest zakończone, tylko się o to spytał, a Pan mecenas to potwierdził, 

− po co dyskutować nad nieaktualną kwestią ? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  oddała następującą ilość głosów: za podjęciem uchwały 4 głosy, przeciwko 

podjęciu uchwały 15 głosów, przy 0 głosach „wstrzymujących się” 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− stwierdziła, że uchwała nie została podjęta. 

 

Ad.12. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przedstawiła Informację Burmistrza Miasta w sprawie wyznaczenia podmiotów, w których w 2018r. będzie 

przez skazanych wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

 

Ad.13. Sprawozdanie Burmistrza Miasta. 

Marcin Bedka radny: 

− w sprawozdaniu Burmistrz wskazał, że przekazał środki na zakup sprzętu nagłośnieniowego na potrzeby 

organizacji 70-lecia Zespołu Szkół Technicznych w Szczecinku, 

− Zespół Szkół Technicznych nie jest placówką prowadzoną przez Miasto Szczecinek, czy po tych 

obchodach w/w sprzęt wróci do Miasta ? 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− to sprzęt, który został przekazany tej szkole na zawsze, ze względu na to, że szkoła funkcjonuje na 

terenie Szczecinka, i że do tej szkoły uczęszczają uczniowie mieszkający także w Szczecinku, 

− to leży w zakresie kompetencji Burmistrza. 

 

Marcin Bedka radny: 

− w sprawozdaniu widnieje zapis, że to zakup „na potrzeby”  organizacji 70-lecia szkoły,  

− czy to zakup tylko na tę okoliczność, czy także na inne, a jeśli tak to w sprawozdaniu jest błędny zapis, 

ponieważ powinno być, że to prezent i powinno to zostać sprostowane. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− nic nie musi być sprostowane ponieważ sprawozdanie Burmistrza nie podlega głosowaniu przez Radę 

Miasta, to tylko informacja, że zostały przekazane określone środki pieniężne. 

 

Marcin Bedka radny: 

− nie widzi interesu Miasta w robieniu prezentów jednostce prowadzonej przez Powiat, 

− uważa, że takie prezenty można robić jednostkom miejskim, prowadzonym przez Miasto, np. na bieżnię 

lekkoatletyczną w Szkole Podstawowej nr 7; nie zgadza się z tym punktem sprawozdania. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− radny może się nie zgadzać, Burmistrz przeznaczył pieniądze na szkołę, która funkcjonuje na terenie 

Szczecinka, Burmistrz cieszy się, że radny dba o swoje interesy, i że postuluje przekazanie środków na 

bieżnię,  z której korzysta syn radnego,  ma nadzieję, że mieszkańcy tej wypowiedzi radnego słuchają. 

 

Marcin Bedka radny: 

− wyjaśnił, że jego syn nie uczestniczy w tych zajęciach sportowych już od dawna, wówczas o to  

nie postulował właśnie dlatego, żeby nie być posądzonym o interesowność, teraz, gdy jego syn nie ma  

z tym już nic wspólnego mógł taki postulat zgłosić, 

− zapytał, czy dziwnym trafem Burmistrz przekazał pieniądze Zespołowi Szkól Technicznych dlatego, że 

jedną z nauczycielek tej szkoły jest radną Rady Miasta Szczecinek ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, że była wcześniej rozmowa z radną Renatą Rak uczącą w tej szkole, Burmistrz chciał się 

dowiedzieć, czego tej szkole najbardziej aktualnie brakuje, wskazując przy tym, że może przeznaczyć na 

ten cel kwotę 10.000zł, radna Renata Rak wskazała, że najlepszy byłby sprzęt nagłaśniający, którego 

szkoła nie ma, wówczas poprosił o sprawdzenie, czy uda się zmieścić z zakupem takiego sprzętu w 

granicach wskazanej kwoty,  

− jeszcze raz podkreślił, że to szkoła, do której uczęszczają uczniowie mieszkający w Szczecinku 

− uważa, że uwagi radnego Marcina Bedki w tej sprawie są „strzeleniem sobie przez niego w stopę”, 

− Burmistrz będzie to nagłaśniał przez najbliższy rok. 
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Renata Rak radna: 

− każdy zaproszony gość na taki jubileusz, jaki obchodziła szkoła, przynosi jakiś prezent, Burmistrz podjął 

taką decyzję, za co cała szkoła bardzo mu dziękuje i za co jest mu wdzięczna, w tej szkole uczą się 

uczniowie, z których większość po ukończeniu nauki nadal będzie mieszkać w Szczecinku i tu pracować, 

zakładać swoje rodziny, nie powinno się rozróżniać na szkoły: miejskie i powiatowe. 

 

Marcin Bedka radny: 

− właśnie widać jak wygląda polityczna hipokryzja, tam gdzie postuluje radny Marcin Bedka – to złe, 

− tam gdzie radna Renata Rak to ok. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zwróciła uwagę, że to dyskusja dotycząca sprawozdania Burmistrza Miasta, 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

  
Ad.14. Informacja Przewodnicz ącej Rady Miasta. 

− uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.15.  Zapytania radnych. 

Jacek Pawłowicz radny: 

− w tym roku już trzykrotnie doszło do zdarzeń na Pl. Wolności, 

− na poprzedniej sesji pytał, czy została wydana zgoda na użytkowanie Placu, usłyszał odpowiedź, że taka 

zgoda jest niepotrzebna,  

− Klub Radnych Razem dla Szczecinka wystąpił do Powiatu o udostępnienie dokumentacji uzyskując 

dokument, z którego wynika, że inwestor może przystąpić do użytkowania obiektu pod warunkiem 

ukończenia wszystkich robót, jak to się ma do wypowiedzi Burmistrza na poprzedniej sesji, ma pytanie, 

czy Miasto wystąpiło do PINB z wnioskiem o wydanie pozwolenia na użytkowanie Placu? 

 

Obrady opuścił radny Jerzy Kania. Zostało 18 radnych. 

 

Daniel Rak Zast ępca Burmistrza Miasta: 

− jedną z form jest taka formuła, natomiast inwestor podejmuje decyzję o częściowym odbiorze robót, 

− ta formuła jest stosowana, jeżeli chce się odebrać dany obiekt, Miasto nie widzi koniczności korzystania z 

tej formuły, podał przykłady przebudowy innych ulic, gdzie również ta formuła nie była stosowana, 

− to jest inna sytuacja od tej, o której mówi radny, tu jest wykonawca robót związany z Miastem umową, 

który jest odpowiedzialny za organizację placu budowy. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− nie wyobraża sobie, dlaczego na plac budowy wpuszczono mieszkańców, tu nie chodzi o to, czy 

Burmistrz widzi konieczność czy nie, ale o to, że jest stanowisko PINB w tej kwestii, które radny 

zacytował, Nadzór Budowlany nie otrzymał w tej kwestii żadnego wniosku od Miasta, 

− Miasto udostępniło mieszkańcom przemieszczanie się przez plac budowy. 
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Daniel Rak Zast ępca Burmistrza Miasta: 

− zgadza się z radnym, że taka jest formuła w niektórych przypadkach, ale nie dotyczy to przypadku 

przebudowy Pl. Wolności, 

− czy radny w ostatnim czasie jeździł ulicą Ordona, tam jest ruch pomimo trwania przebudowy ulicy  

i budowy nowego ronda, i ulica ta również nie zostanie zamknięta. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− podjęto decyzję, że plac budowy może być udostępniony dla ruchu pieszego, poza tym teraz ten teren 

nie jest niebezpieczny, elementy fontanny zostały wymienione, ta inwestycja dotyczy przebudowy kilku 

ulic, a nie tylko samego Pl. Wolności, ulice można przebudowywać nie wyłączając tych ulic z ruchu, 

− przebudowywany jest Pl. Wolności i ul. Władysława Bartoszewskiego, 

− jeśli radny ma ochotę, żeby skarżyć i pisać donosy „to do roboty”. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− Plac mógłby być użytkowany, gdyby Miasto złożyło wniosek do PINB, 

− w miejscu fontanny zawaliły się płyty, czy Burmistrz tego nie widział ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− nie nastąpiło jeszcze odebranie przez Miasto robót od wykonawcy. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− ma pismo dotyczące przebudowy Pl. Wolności i ul. Bartoszewskiego, którego fragment zacytował, 

skierowane do służb ratowniczych, żeby w przypadku akcji ratowniczej pojazdy nie wjeżdżały na obszar 

fontanny, jak Burmistrz wyobraża sobie wjazd pojazdów służb ratowniczych na Plac, gdzie płyty przy 

fontannie mogą się zawalić? 

 

Daniel Rak Zast ępca Burmistrza Miasta: 

− potwierdza wysłanie takiego pisma do służb ratowniczych, chodziło o poinformowanie o zasięgu 

fontanny, która nie jest przeznaczona dla ruchu kołowego, fontanna została tak umiejscowiona, że do 

każdego budynku przy Placu można swobodnie dojechać omijając fontannę, 

− raz pojazd firmy gazowniczej wjechał w obszar fontanny, innym razem wjechał tam samochód należący 

do PGK Sp. z o.o. w Szczecinku, dlatego wysłano w/w informację, gdyby przy planowaniu tej inwestycji 

założono możliwość wjeżdżania pojazdów na fontannę, to zlecono by opracowanie innego projektu. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− trudno słuchać wywodów radnego, ponieważ do każdego budynku przy Pl. Wolności można swobodnie 

dojechać, radny sugeruje, że pozyskał jakąś tajna informację, ale tu chodzi przecież o oficjalną 

informację wystosowaną do odpowiednich służb, jak najbardziej uzasadnioną, 

− „niech radny nie idzie tą drogą”. 
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Jacek Pawłowicz radny: 

− Miasto oddało Pl. Wolności do użytkowanie przez mieszkańców niezgodnie z prawem, zostało w tym 

przypadku złamane prawo, nie zostało to zgłoszone do PINB,  

− to karygodne, że Urząd Miasta w ten sposób prowadzi inwestycje. 

 

Zdzisław Miechowiecki radny: 

− ma cztery pytania, 1)  droga krajowa A11 jest jedyną drogą dojazdową przez wiadukt do miasta, droga ta 

bywa wielokrotnie zakorkowana, co bardzo denerwuje kierowców, od kilku lat bezskutecznie jest 

przypominany pomysł budowy drogi alternatywnej jako przedłużenie ulicy Łukasiewicza do ulicy 

Szczecińskiej, jest przekonany, że wspólne działania Generalnej Dyrekcji Dróg, Starostwa, Gminy 

Szczecinek oraz Miasta Szczecinek, nawet rozłożone na 2-3 lata przyniesie oczekiwane starania, 

− składa wniosek o podjęcie przez Burmistrza działań w tej sprawie, uważa, że to bardzo ważny temat; 

− 2) pytanie: 29.08.2017r. złożył wniosek do Rady Miasta Szczecinek o ufundowanie tablicy pamiątkowej 

upamiętniającej Pana Adama Giedrysa, tablica miała być zamontowana na budynku przy ul. Kościuszki 

10, w którym mieszkał astronom, w marcu 2018r. będzie setna rocznica urodzin szczecineckiego 

astronoma, jest już gotowy projekt tablicy, zawiązał się również honorowy komitet obchodów 100 

rocznicy urodzin Pana Adama Giedrysa, wie, że planowane jest także sympozjum astronomiczne,  

− zwraca się z prośbą o wsparcie finansowe wykonania pamiątkowej tablicy. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zwróciła uwagę, że to nie jest punkt obrad dotyczący składania wniosków przez radnych, ale punkt 

dotyczący jedynie zadawania pytań Burmistrzowi Miasta. 

 

Zdzisław Miechowiecki radny: 

− w takim razie zapytał, czy istnieje możliwość dofinansowania wykonania w/w tablicy pamiątkowej ? 

− na poprzedniej sesji pytał o zbiory pozostałe po Panu Adamie Giedrysie, uzyskał już odpowiedź, że część 

zbioru jest zabezpieczona i będzie udostępniana; 

− 3) pytanie: rozpoczął się sezon grzewczy 2017-2018, jak Miasto jest do tego sezonu przygotowane ? 

− jakie są zapasy opału ? czy w związku ze znaczną podwyżką cen za węgiel należy spodziewać się 

wyższych stawek za dostarczane przez MCE ciepło ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− jeśli chodzi o drogę łączącą ul. Pilską z ul. Szczecińską była już rozmowa na ten temat z GDDKiA, 

− to była bardzo trudna rozmowa ze względu na konieczność wybudowania w takim przypadku wiaduktu 

nad torami, lepszym byłoby rozwiązanie polegające na budowie łącznika w kierunku Sitna, 

− jeśli chodzi o tablicę, komitet powinien przedstawić kosztorys ile to kosztuje i informację ile komitet ma 

pieniędzy, nic nie stoi na przeszkodzie, żeby Miasto to dofinansowało; odnośnie sezonu grzewczego 

dopiero teraz wprowadza się wyższe stawki, które powinny być wprowadzone znacznie wcześniej, 

UOKiK nie odniósł się do nowych stawek, wyższe stawki to efekt wyższych cen za węgiel, co z kolei jest 

winą PiS rządzącego Polską, Polska zostaje na łasce polskich kopalń,  
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− mieszkańcy mogą się spodziewać, że koszty będą wyższe, ponieważ spółka nie może do tych kosztów 

dopłacać. 

 

Marek Szabałowski Prezes Zarz ądu MEC Sp. z o.o.: 

− wyjaśnił, że przygotowania do sezonu grzewczego przebiegają jak co roku, poza tym przeprowadzono 

kilka inwestycji, w tym roku sytuacja jest bardzo trudna, są ogromne trudności z zakupem opału i jego 

transportem, już w październiku podjęto działania wybiegające naprzeciw problemom, od kwietnia do 

czerwca bieżącego roku udało się zabezpieczyć ok. 60% koniecznego opału na nadchodzący sezon 

grzewczy, spółka ma zakontraktowany węgiel z polskich kopalń, ponieważ import węgla w znacznym 

stopniu został ograniczony, chce uspokoić mieszkańców, że przy średniej zimie zgromadzone zapasy 

opału starczą do połowy marca, ale oczekiwane są dalsze dostawy, 

− jeżeli chodzi o wzrost cen węgla, to w historii w tym roku nastąpiła największa podwyżka o ok.60%, 

− nie sposób tego nie przenieść na ceny za ogrzewanie, już w maju tego roku trudno było znaleźć 

oferentów chcących zawrzeć kontrakt, ale do marca 2018r. opał w Szczecinku już jest zabezpieczony, 

− MEC realizuje potężne inwestycje, jest więcej odbiorców w związku z modernizacjami budynków, 

− podwyżka opłat za ogrzewanie nastąpi dwuetapowo, najpierw o 7,5%, a potem o 2,5% - razem 10%, 

− na dziś to jedyny racjonalny scenariusz, 

− są jasne kryteria koncesyjne z URE, Szczecinek jest jednym z niewielu miast w Polsce, w którym 

wprowadzono program „KAWKA”, były umowy indywidualne na prowadzenie rozliczeń, obecnie trwają 

dyskusje z URE na ten temat, 

− myśli, że podwyżki nastąpią z dniem 1 stycznia 2018r., ale trzeba pamiętać, że to pierwsza podwyżka od 

6 lat, wcześniej wystąpiło dwukrotnie obniżenie opłat, liczy na zrozumienie ze strony odbiorców, w tym 

roku to sytuacja niezależna od Spółki, tylko wynikająca z podwyżki cen węgla. 

 

Zdzisław Miechowiecki radny: 

− podziękował za bardzo wyczerpującą informację, 

− kolejny temat: na budynku przy ul. Rzemieślniczej 8 zamontowana jest tablica ku czci komunistycznej 

działaczki Hanki Sawickiej, składa wniosek o zdemontowanie tej tablicy i przekazanie jej do 

szczecineckiego Muzeum, przypomina, że obowiązuje ustawa dekomunizacyjna. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przypomniała, że chodzi o zadawanie pytań, a nie składanie wniosków. 

 

Zdzisław Miechowiecki radny: 

− zapytał, czy można tę tablicę zdemontować ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− musi wpierw sprawdzić, czy Miasto ma prawo zdjąć tę tablice, bo to budynek wspólnoty mieszkaniowej, 

− odnośnie kwestii dotyczących sezonu grzewczego Miasto robi wszystko, aby w jak najlepszym stopniu 

zapewnić mieszkańcom tę usługę, to co się dzieje obecnie w ciepłownictwie to wina rządu. 
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Czesław Podkowiak mecenas: 

− odnośnie zdjęcia tablicy, o której wspomniał radny, to była rok temu rozmowa na ten temat, 

− była nowelizacja ustawy, ale na dzień dzisiejszy ta ustawa nic nie mówi o tablicach, 

− na ten moment nie ma podstawy prawnej do usunięcia tablicy. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zapytał, czy zdaniem radcy prawnego Rada Miasta może podjąć uchwałę w kwestii usunięcia tablicy bez 

zapisu w ustawie dekomunizacyjnej, czy jest to niemożliwe ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− zwrócił uwagę, że Pan mecenas Czesław Podkowiak nie jest radca prawnym , ale adwokatem, 

− poza tym Pan mecenas przed chwilą już te kwestię wyjaśnił, 

− to budynek wspólnoty mieszkaniowej, jeśli mieszkańcy tego budynku wyraziliby zgodę na usunięcie 

tablicy, to mogłaby zostać zdjęta bez uchwały Rady Miasta. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− przestrzega przed pochopna decyzją, mieszkańcy mogą tez zdecydować, że ta tablica zostaje, 

− samorząd działa w granicach i na podstawie prawa, tzn. że musi mieć podstawę prawną, żeby móc 

podjąć jakieś działanie, Rada Miasta podejmuje uchwałę albo Burmistrz wydaje zarządzenie, a organ 

nadzoru to ocenia. 

 

Marcin Bedka radny: 

− na ostatnim posiedzeniu Komisji Budżetowo-Ekonomicznej była dyskusja dot. dopłaty do Komunikacji 

Miejskiej Sp. z o.o. w Szczecinku, chciałby usłyszeć, jak wygląda sytuacja w tej Spółce ? 

− jakie w minionym sezonie letnim było obłożenie poszczególnymi usługami ? czy utworzenie Spółki 

Komunikacja Usługi nie było błędem ? nowa Spółka wymaga dodatkowych wynagrodzeń w tym 

dodatkowego wynagrodzenia dla nowego prezesa,  

− czy to, co ludzie mówią o złym funkcjonowaniu Spółki, to prawda ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− radny powiedział tylko część prawdy, obecnie nie istnieje dopłata do Spółki, ze względu na ubieganie się 

o dofinansowanie nie można pokrywać strat Spółki, ale trzeba zamówić w Spółce tzw. wozokilometry, 

− KM Sp. z o.o. przed powołaniem nowej Spółki KM Usługi nie spełniała definicji spółki komunalnej, 

− stąd konieczność rozdzielenia zadań i utworzenie w tym celu nowego podmiotu, nową Spółkę utworzyły 

dwie Spółki: MEC i KM, a nie Burmistrz, nie można jednak było od razu wygasić całej działalności Spółki 

KM, ponieważ to się wiąże z różnymi umowami i procedurami, 

− radnemu się zdaje, że Burmistrz działa jak sekretarz partii, ale tak nie jest, Spółki mają swoje Rady 

Nadzorcze, które mają prawo podejmowania decyzji, o ile stacja diagnostyczna jest dochodowa, o tylu 

usługi wynajmu nie, nowa Spółka nie może sobie pozwolić na utrzymywanie działalności niedochodowej, 

− nic złego się nie stanie, gdy w Spółce pozostanie tylko stacja diagnostyczna i sprzedaż paliw. 
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Marcin Bedka radny: 

− czy w takim razie, jeśli zostanie tylko stacja diagnostyczna i stacja paliw  Burmistrz przewiduje likwidację 

Spółki KM Usługi i przekazanie jej zadań np. do MEC ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− to jedno z gorszych rozwiązań, ale nie zapewnia, że tego nie zrobi, ponieważ być może, że przyjdzie taka 

sytuacja, iż trzeba będzie podjąć taką decyzję, na dzień dzisiejszy takich planów nie ma. 

 

Tomasz Merk Dyrektor Zarz ądu KM Sp. z o.o.: 

− jeżeli chodzi o zatrudnienie w Spółce KM Usługi to jest tam Prezes, jedna pracownica biurowa i Rada 

Nadzorcza, pozostali pracownicy związani są bezpośrednio z wykonywaniem usług, 

− na podstawie dotychczas obowiązującego prawa KM Sp. z o.o. mogłaby świadczyć dotychczasowe 

usługi do 2019r. , ale zmiana przepisów wprowadziła ograniczenia dotyczące działalności tego typu 

spółek komunalnych, działalność komercyjna nie może przekroczyć 20%, w KM to sprzedaż biletów, 

− był wybór, albo otrzymać dotację i utworzyć nową spółkę, albo bez dotacji prowadzić dotychczasową 

działalność jeszcze przez rok, wybrano pierwszy wariant, 

− najtrudniejsza była kwestia związana z koncesją na obrót paliwami, ale przekazanie tej działalności obyło 

się bez przerw i bez przeszkód, gdyby KM stawiała tylko na przewozy pasażerskie, problemem byłoby 

dofinansowanie z Miasta kwotą ok. 1,2 mln zł,  w przyszłym roku wzrosną stawki ubezpieczenia OC, 

będą też większe wydatki na olej napędowy, wykazana w budżecie Miasta na 2018r. kwota to nie 

dopłata, ale rekompensata. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag i wyczerpanie porządku obrad zamknęła sesję, 

− ponownie zaapelowała do radnych o wcześniejsze zgłaszanie ewentualnych nieobecności na 

posiedzeniach Komisji lub na sesjach Rady Miasta, prosząc o dopilnowywanie tej kwestii, 

− poinformowała, że sesja tzw. budżetowa odbędzie się 18 grudnia 2017r. o godz. 9:00. 

 

Obrady Rady Miasta zako ńczono o godz. 12:50.   

 

Na tym protokół zakończono. 

 

    Protokołował:                                                                                      Przewodnicząca Rady Miasta: 

    Dariusz Krupski                       Katarzyna Dudź 


